
Strona 1 z 50 
 

WRZ.0002.2.2024 

 

Protokół nr II/24 

z obrad sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 28 maja 2024 roku 

 

Sesja Rady Powiatu Wodzisławskiego rozpoczęła się w dniu 28 maja 2024 

roku o godz. 14:00. Miejscem obrad była sala Powiatowego Centrum 

Konferencyjnego w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Pszowskiej 92a. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz otworzył sesję 

i na podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum. W sesji 

uczestniczyło 27 radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

przywitał wszystkich zaproszonych gości oraz obecnych na sesji pracowników 

Starostwa, kierowników jednostek organizacyjnych oraz media.  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci śp. Jolanty Tomaszewskiej, radnej 

Powiatu Wodzisławskiego III i IV kadencji (2006-2014), członkini Zarządu 

Powiatu Wodzisławskiego w latach 2010-2014. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował 

o powstaniu następujących Klubów Radnych: 

− Prawo i Sprawiedliwość, 

− Koalicja Obywatelska,  

− Wspólnota Samorządowa,  

− Trzecia Droga Polska 2050-PSL.  

Ad.2  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poprosił Zastępcę 

Przewodniczącego Powiatowej Komisji Wyborczej w Wodzisławiu Śląskim 

Panią Gabrielę Bałę o wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego Panu 

Januszowi Ballarinowi.  

 

Zastępca Przewodniczącego Powiatowej Komisji Wyborczej 

w Wodzisławiu Śląskim Pani Gabriela Bała poinformowała, że Powiatowa 

Komisja Wyborcza w Wodzisławiu Śląskim stwierdza, że w wyborach, które 

odbyły się 7 kwietnia 2024 roku Pan Janusz Henryk Ballarin wybrany został 

Radnym Powiatu Wodzisławskiego. Następnie wręczyła zaświadczenie o 

wyborze na radnego Panu Januszowi Ballarinowi.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

obecnie nastąpi składanie ślubowania przez Pana Janusza Ballarina. Zgodnie 

z ustawą radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie o następującej 

treści:  

 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 

Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa polskiego, czynić 

wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra 

obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”.  

 

Ślubowanie to może być złożone z dodaniem formuły: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Radny Pan Janusz Ballarin podszedł do mównicy i złożył ślubowanie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, iż w związku z wygaszeniem mandatu radnego Pana Błażeja 

Tatarczyka, mandat po nim postanowieniem Komisarza Wyborczego 

w Bielsku Białej III objęła Pani Czesława Somerlik.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

obecnie nastąpi składanie ślubowania przez Panią Czesławę Somerlik. 

Zgodnie z ustawą radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie 

o następującej treści:  

 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 

Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa polskiego, czynić 

wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra 

obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”.  

 

Ślubowanie to może być złożone z dodaniem formuły: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Pani Czesława Somerlik  podeszła do mównicy i złożyła ślubowanie.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

porządek obrad wraz z materiałami na sesję został przesłany radnym drogą 

elektroniczną poprzez program „eSesja”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ślubowanie kandydatów na radnych Powiatu Wodzisławskiego. 

3. Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu. 
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5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od I sesji. 

6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z realizacji "Programu 

współpracy Powiatu Wodzisławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego" za 2023 rok. 

7. Organizacja Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego - rozpatrzenie 

projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) ustalenia ilości komisji powoływanych przez Radę Powiatu oraz 

określenia ich nazw i liczby członków, 

b) ustalenia przedmiotu działania Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, 

c) ustalenia przedmiotu działania Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

d) ustalenia przedmiotu działania Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

e) ustalenia przedmiotu działania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, 

f) ustalenia przedmiotu działania Komisji Samorządu oraz Strategii i 

Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

g) wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

h) wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

i) powołania Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, 

j) powołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

k) powołania Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

l) powołania Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, 

m) powołania Przewodniczącego Komisji Samorządu oraz Strategii i 

Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

n) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, 

o) ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, 

p) ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, 

r) ustalenia składu osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

s) ustalenia składu osobowego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, 
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t) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, 

u) ustalenia składu osobowego Komisji Samorządu oraz Strategii i 

Rozwoju Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) przyjęcia rezygnacji i odwołania Pani Krystyny Kuczera z funkcji 

Przewodniczącej Rady Społecznej Powiatowego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą 

w Wodzisławiu Śląskim, 

b) powołania Przewodniczącego Rady Społecznej Powiatowego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim 

z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, 

c) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach treningowych i wspomaganych, 

d) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 

2024 rok wraz z załącznikami, 

e) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/599/2023 z dnia 

19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041, 

f) ustalenia wynagrodzenia dla Starosty Wodzisławskiego Pana Leszka 

Bizonia, 

g) delegowania dwóch radnych Powiatu Wodzisławskiego do składu 

komisji bezpieczeństwa, 

h) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Wodzisławskiego na II, III i IV 

kwartał 2024 roku. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Zamknięcie obrad II sesji. 

 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że ze względu na to, iż w ostatnim 

czasie nie odbywały się posiedzenia komisji, wyjątkowo proponuje 

przeniesienie punktu interpelacje i zapytania radnych z punktu 9 do punktu 4. 

Powiedział, że owszem są dokumenty z Zarządu, jest protokół z sesji, ale nie 

było możliwości wymiany uwag, a takowe ma do pozostałych punktów, do 

protokołów z Zarządu i z sesji. Powiedział, że rozumie dlaczego punkt 

interpelacje i zapytania radnych zawsze znajduje się na końcu porządku 

obrad, po uchwałach. W związku z tym zgłosił wniosek o zmianę porządku 

obrad poprzez umieszczenie w punkcie 4 punktu interpelacje i zapytania 

radnych.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

propozycja ta będzie wymagała przegłosowania. Następnie przypomniał że 

interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady, 

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta lub osoba przez niego 

wyznaczona jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż w 

terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego wniosku w sprawie zmiany porządku obrad poprzez 

umieszczenie w punkcie 4 punktu Interpelacje i zapytania radnych. W 

głosowaniu udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 8 radnych, 18 

głosów przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wniosek nie został przyjęty.  

 

Wobec braku innych uwag oraz wniosków do porządku obrad 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do jego 

realizacji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż 

protokół z I sesji z dnia 6 maja 2024 roku został przygotowany i wyłożony 

w statutowym terminie. Uwag do protokołu nie zgłoszono. Następnie 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu.  

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że zaproponował zmianę porządku 

obrad, ale ze względu na to, że nie zmieniono go decyzją Rady, ma pewne 

uwagi do protokołu. Dodał, że myśli, iż są one istotne.  

Radny Pan Robert Wala wskazał na zapis §16 ust. 2 Statutu Powiatu 

Wodzisławskiego, iż po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Rady rozpoczyna 

głosowanie, w trakcie którego nie można  udzielić głosu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

składanie wniosku kiedy rozpoczyna się głosowanie, jest niemożliwe. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 

21 radnych, bez głosów przeciwnych, 5 głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Protokół Nr I/24 z obrad I sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 6 maja 

2024 roku został przyjęty. 

 

W tym miejscu nastąpiła przerwa w obradach. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wpłynęło pismo, którego treść brzmi następująco: „Działając na podstawie § 

30 Statutu Powiatu Wodzisławskiego zgłaszamy utworzenie Klubu Radnych 

„Razem dla Powiatu”. Informujemy, że w dniu 28 maja 2024 roku, my niżej 

podpisani wybraliśmy Przewodniczącego Klubu, którym została Danuta 

Maćkowska. Uchwalony przez nas regulamin Klubu stanowi załącznik do 

niniejszego pisma”. Pismo zostało podpisane przez Radną Panią Danutę 

Maćkowską, Radnego Pana Mirosława Andreczko oraz Radnego Pana Janusza 

Ballarina. 

 

Ad. 5  

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od I sesji, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Sprawozdanie zostało umieszczone 

w Programie eSesja. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. Informacja o aktualnie prowadzonych postępowaniach o udzielenie 

zamówienia publicznego przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. Informacja o realizowanych postępowaniach o 

udzielenie zamówienia publicznego prowadzonych przez Powiatowy Zarząd 

Dróg w Wodzisławiu Śląskim w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Ponadto Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że 

mieszkanka powiatowego DPS-u obchodziła swoje setne urodziny. Mieszka 

ona w DPS-ie od piętnastu lat, przebywa tam ze swoim synem. Część jej 

rodziny zamieszkuje za granicą i ich kontakt odbywa się za pomocą 

wideopołączenia. Przekazał, że jubilatkę w czasie urodzin odwiedziło wiele 

gości poczynając od Dyrekcji DPS-u, Wójta Gminy Gorzyce, przedstawicieli 

Powiatu Wodzisławskiego wraz z Dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie Panią Aleksandrą Witoszek. Jubilatce złożono życzenia, przekazano 

kwiaty i drobne upominki. Następnie poruszył temat Powiatowych Obchodów 

Dnia Strażaka, które odbyły się 17 maja br. w Komendzie Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim. W obchodach 

uczestniczyli członkowie Zarządu i Prezydium. Przekazał, że to wyjątkowe 

wydarzenie, które ma miejsce raz w roku, jest zawsze okazją do 

uhonorowania zasług strażaków. W tym roku również były awanse, 

odznaczenia i wyróżnienia dla najlepszych strażaków. W uroczystościach wziął 

udział Zastępca Śląskiego Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży 
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Pożarnej st. bryg. Damian Legierski. Poinformował, że Powiat Wodzisławski 

reprezentował Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Witold Mandrysz oraz 

on i wspólnie w imieniu Rady i Zarządu Powiatu przekazali strażakom 

podziękowania za ich pracę, życzenia i gratulacje. Następnie wspomniał o 

ogromnym zainteresowaniu Dniem Pacjenta Szpitala Powiatowego 

zorganizowanym przez Powiatowy Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej 

w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim. Poinformował, że w sobotę 18 maja br. 

w Zespole Poradni Specjalistycznych w Wodzisławiu Śląskim odbył się Dzień 

Pacjenta Szpitala Powiatowego, podczas którego można było skorzystać m.in. 

z konsultacji z fizjoterapeutami, pielęgniarką diabetologiczną, darmowego 

badania poziomu cukru i cholesterolu. Miały miejsce również wykłady o 

depresji u seniorów i o wielolekowości u osób starszych. Dodał, że była to 

inicjatywa godna naśladowania i powtórzenia, gdyż cieszyła się naprawdę 

dużym zainteresowaniem. Kolejny tematem, który poruszył były nowe władze 

Subregionu Zachodniego. Poinformował, że w poniedziałek 20 maja br. 

podczas nadzwyczajnego zgromadzenia ogólnego Związku Gmin i Powiatów 

Subregionu Zachodniego wybrano nowe władze. Nowymi przewodniczącymi 

wybranymi na pięcioletnią kadencję zostali: pierwszym Przewodniczącym 

Starosta Powiatu Wodzisławskiego, drugim Przewodniczącym Prezydent 

Miasta Rybnika. Wyjaśnił, że funkcję Przewodniczącego będą pełnić 

zamiennie, każdy z nich po dwa i pół roku. Dodał, że oprócz 

przewodniczących został wybrany jedenastoosobowy Zarząd oraz Komisja 

Rewizyjna. Ponadto wspomniał również o gali Lidera Przedsiębiorczości, która 

co roku odbywa się z inicjatywy Cechu Rzemieślników i Innych 

Przedsiębiorców w Wodzisławiu Śląskim. W tym roku odbyła się ona 24 maja i 

tak jak w latach poprzednich wybrano dziesięciu przedsiębiorców z terenu 

powiatu wodzisławskiego wskazanych przez samorządy miast i gmin Powiatu. 

Każdy samorząd nominował jednego przedsiębiorcę plus dziesiątego Cech 

Rzemieślników Innych Przedsiębiorców w Wodzisławiu Śląskim. O szczegółach 

można przeczytać w mediach, a na stronie internetowej Powiatu jest pełen 

wykaz i fotorelacja z tej imprezy. Następnie powiedział, że ostatnie 

najświeższe wydarzenie, które odbyło się w sobotę to Festiwal Kultury 

Powiatu Wodzisławskiego. Zauważył, że pogoda była trochę kapryśna ale 

wszystko odbyło się bez zakłóceń. Na scenie zaprezentowały się liczne 

zespoły reprezentowane przez wszystkie ośrodki kultury działające na terenie 

powiatu wodzisławskiego. Imprezie towarzyszyły inne wydarzenia 

okołokulturowe. Koła gospodyń prezentowały swoje wyroby. W Festiwalu 

udział wzięło również muzeum czy biblioteka. Zauważył, że był to do tej pory, 

największy i najlepszy Festiwal jaki odbył się w ciągu minionych lat i zaprosił 

na kolejny. 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że tym razem zacznie od pozytywów. 

Stwierdził, że bardzo mu się spodobała możliwość wyrobienia karty EKUZ. 
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Dodał, że sam ją wyrabiał. Zauważył, że w kolejce po nią ustawiało się wielu 

zainteresowanych. Powiedział także, że jeżeli dobrze pamięta dowiedział się 

o tym z Internetu, dlatego skorzystał. Następnie odniósł się do Zarządu z 15 

maja br. Powiedział, że w zasadzie nie ma pytania do Pana Starosty tylko do 

Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona. Zauważył, że na wspomnianym 

Zarządzie Członek Zarządu wyraził wątpliwość co do zakresu zadań 

przydzielonych mu do dyspozycji. W związku z tym chciałby skierować 

pytanie do Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona. Dodał, że pyta nie 

złośliwie tylko chce wiedzieć czy jest z nim kompatybilny w myśleniu. Zapytał 

czy Członek Zarządu mógłby przedstawić, bo jest zaciekawiony, nie wie co 

reszta Rady, jakie to są wątpliwości i czy był tym jednym, który głosował 

przeciwko projektowi schematu organizacyjnego Starostwa.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron odpowiedział, że miał 

wątpliwości co do podziału zadań jeżeli chodzi o Wydział Zdrowia i Polityki 

Społecznej. Jak wiadomo Starosta Pan Leszek Bizoń przejął sprawy dotyczące 

Szpitala, a Wydział Zdrowia i Polityki Społecznej, który współpracuje ze 

Szpitalem ma podział kompetencji, na te które miałyby być zarządzane przez 

Pana Starostę oraz te w których on miałbym mieć udział. Dodał, że w tej 

kwestii z Panem Starostą nie mieli do końca jasności, dlatego taka była jego 

decyzja, ale już dzisiaj jest to dużo lepsza sytuacja.   

Radny Pan Wojciech Koźlik  zapytał o ostatnie posiedzenie na którym było 

pisemne postanowienie o odwołaniu dyrektora Branżowej Szkoły I stopnia 

w Radlinie. Zauważył, że prawdopodobnie działania podjęte były dużo 

wcześniej ponieważ likwidacja placówki Szkoły Branżowej I stopnia w Radlinie 

musiała się toczyć trochę dłużej. Następnie zapytał czy w związku z likwidacją 

Palcówki została wdrożona pomoc dla nauczycieli oraz czy nauczyciele zostali 

zwolnieni czy przeniesieni do innych Placówek. Zapytał także czy budynek 

szkoły Branżowej I stopnia i cała szkoła jest Powiatowa. Jeżeli tak to jakie są 

plany po 1 września br. na cały ten obiekt.   

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że nikt z nauczycieli 

i pracowników nie został zwolniony. Część nauczycieli będzie w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Pszowie, a część w Powiatowym Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Wodzisławiu Śląskim. Natomiast jeżeli chodzi 

o budynek to jest on Powiatowy. Powiedział, że obecnie jest po przetargu na 

remont i przygotowanie budynku pod Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną. 

Dodał, że przetarg wyszedł dobrze, było duże zainteresowanie firm i myśli, że 

w najbliższym czasie zostanie podpisana umowa na realizację robót. 

Radny Pan Leszek Bednorz powiedział, że chciał zadać to pytanie w 

wolnych głosach i wnioskach, ale skoro temat Branżowej Szkoły I stopnia w 

Radlinie padł, zapyta teraz. Zauważył, że decyzja o likwidacji została podjęta 
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jeszcze w VI kadencji, natomiast chciał zapytać jak wygląda kwestia z 

uczniami, czy wszyscy znaleźli miejsce w innych Placówkach czy uczniowie 

zrezygnowali.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń  powiedział, że uczniowie nie 

zrezygnowali tylko zostali przeniesienie do innych Szkół. Dodał, że niektóre 

oddziały przechodziły ze swoimi nauczycielami i wychowawcami. Powiedział, 

że wszystko jest jak w najlepszym porządku. Zauważył, że przed podjęciem 

decyzji wszyscy zainteresowani zostali poinformowani o zamiarze likwidacji 

Placówki i o tym do której szkoły będą uczęszczać od września.   

Radny Pan Andrzej Kania zwrócił się do Starosty Wodzisławskiego i 

powiedział, że chciałby zrozumieć schemat organizacyjny Starostwa. Dodał, 

że nie dotyczy to Członka Zarządu tylko ogólnie. Następnie powiedział, że za 

czasów I i II kadencja było inaczej i przyzwyczajony jest do tzw. zarządzania 

pionowego. Zauważył, że zarządzanie poziome wprowadzał jeśli dobrze 

pamięta starosta śp. Ireneusz Serwotka i szczerze mówiąc nie za bardzo go 

rozumiał. Obecnie Starosta Pan Leszek Bizoń rozszerza to ponieważ idzie 

niżej w zarządzaniu poziomym. Dodał, że być może Pan Starosta 

przygotowuje kadry na następne 5 lat. Stwierdził, że to też jest pomysł. 

Kontynuując powiedział, że Pan Starosta wychodzi z założenia żeby każdy z 

członków zarządu orientował się w innych sprawach. Dodał, że być może stąd 

wynika taki przydział dla członka zarządu jeżeli chodzi o zdrowie natomiast 

jeśli chciałby to logicznie zrozumieć to nasuwa mu się pytanie „czy członek 

zarządu nie powinien się też uczyć edukacji” i może przydzielić mu np. 

Powiatowy Ośrodek Doradztwa Metodycznego albo Poradnię Psychologiczno-

Pedagogiczną, gdyż szkół raczej by nie rozdzielał. Następnie powiedział, że 

patrząc na to wszystko to Pan Arkadiusz Skowron zarządza zdrowiem czyli 

aptekami „no to jest żadne zarządzanie”, przychodniami, dodał, że rozumie iż 

są to „nasze substancje”, ale tam jest PZZN, który przeprowadza remonty, a 

to akurat w przydziale obowiązków ma Pan Starosta. Zauważył, że kiedyś 

szef był na górze piramidy, a na dole członek zarządu, zaś Pan Starosta tą 

piramidę odwrócił. Stwierdził, że jest to oczywiście sprawa Zarządu ponieważ 

to oni będą za to odpowiadać i poprawiać, jednak jak zacznie się poprawiać to 

w momencie kiedy coś się zepsuje, więc po co ewentualnie narażać się na 

takie sytuacje. Następnie zwrócił się do Starosty Pana Leszka Bizonia i 

powiedział, że nie widzi konsekwencji równoległego zarządzania 

poszczególnymi jednostkami, ponieważ jak się okazuje jest to tylko w jednym 

przypadku dlatego prosi o wyjaśnienie koncepcji tego.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń  powiedział, że w pewnym 

sensie jest tak jak mówi Radny pan Andrzej Kania głównie z uwagi na to, że 

Zarząd składa się z nowych osób. Natomiast chciałby odpowiedzieć Radnemu 

inaczej. Zauważył, że w jednej z poprzednich kadencji jeden bardzo 
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doświadczony samorządowiec będący przez jakiś czas nieetatowym członkiem 

zarządu powiedział mu, że szefa ceni wtedy kiedy jest w stanie powiedzieć 

„tak jest, bo tak postanowiłem i tak chce żeby było” dlatego on też powie 

Radnemu Panu Andrzejowi Kania, że tak chce żeby tak było i w taki sposób 

działało.  

Radny Pan Andrzej Kania podziękował Panu Staroście, że pamięta jego 

słowa, gdyż sam już o nich zapomniał oraz że w pewnym sensie mógł być 

wzorem. Następnie pogratulował Staroście ponieważ podoba mu się, że jest 3 

etatowych członków zarządu i wiadomo kto za co odpowiada, w myśl 

przysłowia gdzie kucharek sześć tam nie ma co jeść. Zauważył, że poprzedni 

Starosta chciał mieć wszystkich etatowych członków zarządu, natomiast on 

nie chciał, dlatego został nieetatowym. Następnie podziękował za szczerość i 

życzył powodzenia oraz dobrego działania w tej strukturze.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń  podziękował Radnemu Panu 

Andrzejowi Kania i powiedział, że jest przekonany, że tak będzie. 

Ad. 6  

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Wodzisławskiego z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Wodzisławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 2023 rok, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Radny Pan Leszek Bednorz powiedział, że ma jedno pytanie jednak jest 

ono bardziej na przyszłość, gdyż wie, że sprawozdanie dotyczy 2023 roku. 

Natomiast czytając to sprawozdanie zauważył, że nie ma kwestii związanej 

z przedsiębiorczością, rozwojem gospodarczym czy aktywizacją 

przedsiębiorczości jeżeli chodzi o współpracę. Dodał, że również w uchwale 

nie ma tej kwestii.  W związku z tym zapytał czy to nie jest temat, którym 

Powiat powinien się zająć w przyszłości, tym bardziej, że Powiat związany jest 

z m.in. z aktywizacją zawodową czy przedsiębiorczością. Zauważył, że 

sprawozdanie zawiera zadania z zakresu kultury, sportu i zdrowia dlatego 

zastanawia się czy wspomniane przez niego zagadnienie nie powinno znaleźć 

się jako czwarta pozycja, tym bardziej, że Ustawa o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie dopuszcza taką możliwość.   

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń  powiedział, że jest to 

sprawozdanie za 2023 rok z realizacji programu współpracy powiatu 

wodzisławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku, które współpracowały z Powiatem. 

Oczywiście można rozwinąć współpracę, jednak musi być wola dwóch stron 

współpracy w tym zakresie. Dodał, że z tego co mu wiadomo tego typu 

organizacje współpracują z wójtami, burmistrzami czy prezydentami, czyli na  
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terenie na którym powstają ponieważ stanowi to bezpośrednie przełożenie 

wójta czy burmistrza na działalność danej organizacji.  

Radny pan Leszek Bednorz zapytał czy dobrze rozumie, że do tej pory nie 

było takiego zapotrzebowania ze strony organizacji w tym zakresie.   

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że nie było 

takiego zapotrzebowania. Czasami były to jedynie luźne formy kontaktu.   

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

 

Ad. 7  

a) Projekt uchwały w sprawie ustalenia ilości komisji powoływanych przez 

Radę Powiatu oraz określenia ich nazw i liczby członków, stanowiący 

załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Radny Pan Andrzej Kania odniósł się do uchwał, w których będzie się 

głosować nad Przewodniczącymi Komisji. Powiedział, że rozumie, iż koalicja 

coś ustaliła i nie ma nic przeciwko temu tylko pierwszy raz spotyka się z 

wpisywaniem kandydatów już do projektów uchwał. Zauważył, że zwykle 

wyglądało to tak jak w przypadku Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, gdzie 

są miejsca wykropkowane i z sali można się umówić i zgłaszać swoich 

kandydatów i wówczas głosuje się nad Przewodniczącym. Następnie 

powiedział, że druga wątpliwość dotyczy podania Wiceprzewodniczących w 

dwóch Komisjach. Zapytał jak będzie wyglądało głosowanie. Stwierdził, że na 

Panią Przewodniczącą może głosować „za” z różnych powodów, zaś na Pana 

Wiceprzewodniczącego „przeciw”. Zapytał czy to będą osobne głosowania 

ponieważ w projekcie uchwały jest wybór Przewodniczącego i 

Wiceprzewodniczącego. Zapytał także czy nie powinny to być osobne 

głosowania ponieważ trudno głosować radnemu jeżeli z jednym kandydatem 

się zgadza a z drugim nie. Powiedział także, że nie ma nic do radnej, która 

dziś złożyła ślubowanie, jednak zauważył, że wcześniej nie było takiej radnej, 

a już jest wpisana do którejś Komisji jako Przewodnicząca. Następnie 

poprosił, aby z projektów uchwał dotyczących wyboru Przewodniczących 

Komisji usunąć nazwiska. Ponadto poruszył temat uchwał dotyczących 

zatwierdzenia składu Komisji. Powiedział, że musi pochwalić, jeżeli komuś to 

odpowiada lub się z tym nie zgadza, że rzeczywiście ustawiono pierwszy raz 

wszystkich kandydatów alfabetycznie. Zauważył, że jeśli dobrze pamięta pięć 

lat temu ktoś z takim wnioskiem wychodził ze względu na to, że opozycja 

zawsze była na dole, a teraz jest alfabetycznie. Oczywiście nie we wszystkich 

przypadkach, bo Radny Pan Roman Marcol nie jest w którejś Komisji 
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alfabetycznie. Stwierdził, że z tego wynika, iż będzie Wiceprzewodniczącym, 

ale to nie jest istotne. Następnie powiedział, że mówi się wiele o demokracji 

jednak jego zdaniem w I i II kadencji, gdy uczono się demokracji, była 

większa niż obecnie. Dodał, iż ma wrażenie, że jego jako opozycję chce się 

„rozjechać czołgiem więc po co czołg wyciągać z garażu kiedy mnie można 

zastrzelić z pistoletu zwykłą kulką, mniejszym kosztem tak jak to było na 

początku. Źle dzisiaj zacząłem prawda, bo chciałem o pewne rzeczy zapytać”. 

Następnie poprosił o opinię prawną w kwestii tego czy można wprowadzać 

nazwiska, skoro nie wybrano jeszcze osób. Dodał, że zdaje sobie sprawę z 

tego, iż ustalono to, być może wprowadzając dyscyplinę głosowania. 

Stwierdził, że można tak zagrywać tylko „my mieliśmy pracować w 

samorządzie” i nie wprowadzać do niego polityki, a to jest już pewna polityka, 

ponieważ jest to narzucenie pewnej woli. Następnie zwrócił uwagę, że ktoś 

mu przypomniał na ostatniej sesji, że sugeruje sposób głosowania, a on 

próbował go wytłumaczyć, a i tak były pomyłki. Zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady Powiatu i zapytał czy to on wyszedł z inicjatywą, bo 

Zarząd to opiniował. Zauważył, że Przewodniczący Rady Powiatu musi wyjść z 

inicjatywą, ale uważa, że coś takiego nie jest w porządku.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że do 

spraw osobowych niedługo przejdzie. Zauważył, że w tej chwili jest etap 

ustalenia ilości komisji powoływanych przez Radę Powiatu oraz określenie ich 

nazw i liczby członków. Następnie poprosił, aby zespół radcowski 

wypowiedział się w kwestii poruszonej przez Radnego Pana Andrzeja Kanię. 

Tymczasem są sprawy neutralne, które nie opierają się na sprawach 

personalnych. W związku z tym zaproponował, aby przystąpić do uchwał 

dotyczących liczby członków Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji którą określa Statut Powiatu Wodzisławskiego. Następnie 

zapytał czy w tym temacie są jakieś zapytania. Dodał, że do kwestii 

personalnych przejdzie później i również się do nich odniesie.  

Radny Pan Wojciech Koźlik poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu Pana 

Tadeusza Chrószcza, aby przed głosowaniem danej uchwały mówił, że głosuje 

się druk np. 7a.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia ilości komisji 

powoływanych przez Radę Powiatu oraz określenia ich nazw i liczby członków. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 

27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/9/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia ilości komisji powoływanych przez Radę Powiatu oraz 
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określenia ich nazw i liczby członków została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania Komisji 

Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 12 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu 

działania Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 27 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/10/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia przedmiotu działania Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu 

działania Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/11/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia przedmiotu działania Komisji Infrastruktury i Ochrony 
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Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu 

działania Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/12/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia przedmiotu działania Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący 

załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu 

działania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 

radnych, bez głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/13/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia przedmiotu działania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
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Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania Komisji 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu 

działania Komisji Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. 

Za przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/14/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia przedmiotu działania Komisji Samorządu oraz Strategii 

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Chrószcz odniósł się do dyskusji, 

którą zainicjował Radny Pan Andrzej Kania. Powiedział, że aktualnie 

przystępuje się do wyboru Przewodniczących i Wiceprzewodniczących Komisji 

Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które są określone 

statutowo i które należy podjąć na sesji, a także pozostałych Komisji stałych. 

Dodał, że za chwilę poprosi zespół radców prawnych o wypowiedzenie się w 

temacie, który poruszył Radny Pan Andrzej Kania, zaś w tej chwili przeczyta 

pismo, które zostało skierowane do Przewodniczącego Rady Powiatu ze strony 

Klubów Radnych o następującej treści: „Zgodnie z § 33 ust. 2, § 43 ust. 2 

oraz § 49 ust. 2 Statutu Powiatu Wodzisławskiego w imieniu Klubów Radnych 

Wspólnota Samorządowa oraz Koalicja Obywatelska zgłaszamy kandydatury: 

Na następujących przewodniczących Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego: 
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1. na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej — Panią Czesławę Somerlik, 

2. na Przewodniczącą Komisji Budżetu — Panią Krystynę Kuczera, 

3. na Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska — Pana 

Marka Rybarza, 

4. na Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Sportu — Panią Stefanię 

Rodak, 

5. na Przewodniczącego Komisji Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu 

— Pana Jana Zemło. 

Na następujących wiceprzewodniczących Komisji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego: 

1. na Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej — Pana Mateusza Jamiołę, 

2. na Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji — Pana 

Wojciecha Koźlik.” 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zwrócił się do 

Radnego Pana Andrzeja Kani i powiedział, że rozumie, iż należy to traktować 

jako propozycję. Oczywiście to nie jest tak, że nie zostanie udzielony głos z 

Sali. Zauważył, że jeżeli padną inne propozycje, na pewno będą rozpatrzone 

przez Radę. Natomiast Kluby, które były zdecydowane przekazać w pierwszej 

kolejności propozycję Przewodniczącemu Rady zrobiły to, bo miały do tego 

prawo. 

 

Radca Prawny Pani Aleksandra Miera-Spyra powiedziała, że pozwoli 

sobie po kolei ustosunkować się do wątpliwości Radnych. Jeżeli chodzi o 

pierwszą kwestię tj. wskazywania w projekcie uchwały konkretnych nazwisk, 

zwróciła uwagę, że jest to projekt uchwały. Wyjaśniła, że projekt uchwały o 

tej treści został przedstawiony i projektodawca zdecydował, że zaproponuje 

Radnym wskazanie poszczególnych osób, które będą pełniły określone 

funkcje w danej Komisji. Zauważyła, że projekt taki nie narusza prawa. 

Dodała, że projekt jest zgodny zarówno z przepisami Ustawy jak i przepisami 

Statutu. Następnie odniosła się do Komisji Rewizyjnej i zwróciła uwagę na 

przepis § 33 ust. 2 Statutu Powiatu Wodzisławskiego o następującej treści: 

„propozycje składu osobowego komisji oraz zmian w tym składzie 

przedstawia Przewodniczący Rady na wniosek zainteresowanych Radnych, 

Klubów Radnych lub Komisji”. W związku z tym do Przewodniczącego Rady 

należy sformułowanie projektu uchwały, co też zostało uczynione, natomiast 

Radni mogą w procesie głosowania, tak przedstawiony projekt zaakceptować 

lub nie. Powiedziała, że drugą możliwością wynikającą z § 22 ust. 2 Statutu 

Powiatu Wodzisławskiego, jest możliwość zgłaszania poprawek do projektów 

uchwał, które są przedmiotem głosowania, począwszy od  poprawek najdalej 

idących. Wobec tego zauważyła, że Radni mają w procesie decyzyjnym dwie 

możliwości. Pierwsza możliwość dotyczy zaakceptowania w głosowaniu 
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projektu uchwały przedstawionego ze wskazaniem konkretnych propozycji 

osobowych lub odrzucenia go uznając, że jest to rozwiązanie nie do przyjęcia 

i wtedy Przewodniczący Rady będzie zmuszony przedstawić kolejny projekt z 

kolejną propozycją. Drugą możliwością jest zgłaszanie poprawek  do projektu, 

które są przedmiotem głosowania Rady. Reasumując przedstawienie treści 

projektów uchwał zawierających wskazanie konkretnych kandydatów 

w niczym prawa nie narusza, co było pierwszą wątpliwością Radnych. Druga 

wątpliwość to fakt, iż w jednej uchwale dokonuje się wyboru zarówno 

Przewodniczącego jak i Wiceprzewodniczącego Komisji. Powiedziała, że jeżeli 

chodzi o Komisję Rewizyjną, jak już wspomniała, propozycje osobowe należą 

do pana Przewodniczącego Rady, co wynika ze Statutu. Natomiast fakt 

przyjęcia takiej konstrukcji uchwały jest rezultatem pewnej utrwalonej 

praktyki i jeżeli chodzi o stanowisko czy ocenę prawną tego, to nie ma 

przeszkód prawnych żeby Radni głosowali zarówno projekt uchwały, który 

wskazuje jednocześnie kandydaturę Przewodniczącego jak i 

Wiceprzewodniczącego. Dodała, że nie ma także przeszkód prawnych, aby 

Radni najpierw głosowali projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego a następnie projekt kolejnej uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Komisji. Zwróciła jednak uwagę, że w przypadku 

wyboru drugiego rozwiązania koniecznym była by zmiana porządku obrad, 

ponieważ przyjęto już porządek obrad w którym widnej taki projekt uchwały. 

Natomiast projekt uchwały, który przewiduje wybór Przewodniczącego 

i  Wiceprzewodniczącego w jednej uchwale nie narusza prawa. Dodała, że 

Radni mają również możliwość głosowania za projektem uchwały lub mogą 

się sprzeciwić. Powtórzyła, że jeżeli radni chcieliby rozdzielić głosowania jest 

to również dopuszczalne, gdyż nie narusza się żadnych przepisów, jednak 

wymagałoby to przede wszystkim zmiany porządku obrad i przedstawienia 

kolejnych projektów uchwał. Następnie zapytała czy Radni mają jeszcze 

jakieś pytania czy wątpliwości, które mogłaby wyjaśnić. 

 

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że pamięta poprzednie kadencje 

w Powiecie, gdzie w projektach uchwał stosowano system wykropkowanych 

miejsc, a kandydatury zgłaszano na Sesji. W związku z tym uważa, że ten 

system jest bardziej demokratyczny. Dodał, że co prawda system przyjęty 

dziś na Sesji jest zgodny z prawem, jednak bardziej demokratyczny system, 

to taki gdzie uchwały mają miejsca wykropkowane ponieważ trudno komuś w 

tej chwili w przypadku głosowania nad składem komisji stwierdzić, że zgłasza 

poprawkę i zamiast nazwiska danej osoby proponuje inne. Stwierdził, że 

wydaje się to mało poważne. Następnie zgłosił wniosek formalny w sprawie 

przedstawienia projektów uchwał bez wskazania nazwisk kandydatów. 

 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że po wysłuchaniu Pani Mecenas 

składa wniosek formalny, aby w uchwałach, gdzie Rada wybiera 
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Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego głosowano osobno na 

Przewodniczącego i osobno na Wiceprzewodniczącego danej komisji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

rozumie, iż jest to propozycja zmiany porządku obrad.  

 

Radny Pan Andrzej Kania odpowiedział, że tak. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapytał czy są 

wnioski przeciwne do zgłoszonych. 

 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron zgłosi wniosek przeciwny. 

Powiedział, że mówi się o demokracji, zgadza się i nie ukrywa, że demokracja 

będzie się też przejawiała tym, że „chcielibyśmy” zaprosić opozycję do 

współpracy przydzielając jej dwie Komisje Rady Powiatu. Zauważył, że jest to 

również przejaw chęci współpracy z opozycją oraz demokracji. Następnie 

powiedział, że rzeczywiście większość koalicyjna rozmawiając ze sobą 

postanowiła zaproponować swoich kandydatów ponieważ koalicja składa się 

z trzech klubów, które chciałyby ze sobą współpracować. W związku z tym dla 

porządku i komfortu własnej pracy uzgodniono, że zostaną wytypowane 

nazwiska, które później będą wspierać przy głosowaniu. Dodał, że zgłasza 

wniosek formalny, aby nie zmieniać porządku obrad i przystąpić do 

głosowania w obecnym porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

wniosek formalny Radnego Pana Andrzeja Kani był za zmianą porządku obrad 

dlatego proponuje przegłosowanie tego wniosku.  

 

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego w sprawie zmiany porządku 

obrad poprzez dodanie oddzielnych projektów uchwał w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczący Komisji. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 

radnych. Za przyjęciem głosowało 5 radnych, 19 głosów przeciwnych, 3 głosy 

wstrzymujące się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wniosek nie został przyjęty.  

 

Następnie przystąpiono do głosowania wniosku formalnego Radnego Pana 

Ryszarda Zalewskiego w sprawie przedstawienia projektów uchwał bez 

wskazania nazwisk kandydatów. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 

radnych. Za przyjęciem głosowało 6 radnych, 18 głosów przeciwnych, 3 głosy 
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wstrzymujące się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wniosek nie został przyjęty. W związku z powyższym przystąpiono do 

procedowania według przygotowanych uchwał.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na 

wniosek Klubów Radnych Wspólnoty Samorządowej i Koalicji Obywatelskiej 

zgłosił kandydaturę Pani Czesławy Somerlik na Przewodniczącą Komisji 

Rewizyjnej. Dodał, że inne wnioski nie zostały zgłoszone.  

 

Radna Pani Czesława Somerlik wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek 

klubów radnych Wspólnota Samorządowa i Koalicji Obywatelskiej zgłosił 

kandydaturę Pana Mateusza Jamioły na Wiceprzewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. Dodał, że inne wnioski nie zostały zgłoszone.  

 

Radny Pan Mateusz Jamioła wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że pamięta jeszcze kiedyś 

praktykę, że Komisja Rewizyjna, która kontroluje Zarząd i Starostę była 

zarządzana przez reprezentantów opozycji. Dodał, że jest Radnym już trzecią 

kadencję i nigdy nie było wydarzeń, które miałyby znamiona naruszeń prawa 

itd. Stwierdził, że nie wie  dlaczego w tej kadencji został przyjęty inny 

system. Następnie poruszył temat głosowania z 6 maja br. dotyczącego 

wyboru Wiceprzewodniczących Rady Powiatu, gdzie opozycja Prawa i 

Sprawiedliwości, która uzyskała 8 mandatów, czyli drugi wynik, w ogóle nie 

była brana pod uwagę. Natomiast jeżeli chodzi o Komisję Rewizyjną jest 

dalszy ciąg tego i wydaje mu się, że wyborcy, mieszkańcy głosując na 

kandydatów, a przypomni, że Prawo i Sprawiedliwość uzyskało największe 

poparcie w Powiecie, liczą na to, że ich przedstawiciele będą reprezentowani 

w organach Rady Powiatu. Następnie przypomniał słowa obecnego 

Przewodniczącego Rady Powiatu, który powiedział na poprzedniej sesji, że 

opozycja też będzie rządzić. Oczywiście nie miał na myśli Zarządu Powiatu 

natomiast pewnie miał na myśli Komisje dlatego żal mu, że demokracja o 

której wcześniej mówił Radny Pan Andrzej Kania kiedyś była większa, a w tej 

chwili niestety dąży to do autokracji. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że tak 

jak wspominał Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron są „stanowiska 

władcze” jeżeli chodzi o kluby opozycyjne tj. propozycja przejęcia dwóch 

komisji na siedem. Przypomniał także, że zgodnie ze Statutem w skład 

Komisji Rewizyjnej jak również Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wchodzą 

przedstawiciele wszystkich klubów jakie znajdują się w radzie i uważa, że to 

zostało dochowane. Podkreślił, że propozycje zostały właściwie zebrane i nie 

ma takiej możliwości, aby w składzie Komisji Rewizyjnej jak również Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji nie było przedstawicieli wszystkich klubów. 

Powiedział, że uwarunkowania statutowe zostały zachowane. Natomiast jak 

już wspomniał przewodnictwo w dwóch komisjach zostaje oddane w ręce 

opozycji. 

  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 

22 radnych, 1 głos przeciwny, 4 głosy wstrzymujące się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/15/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że na 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłasza Radną Panią 

Danutę Maćkowską.  

 

Radna Pani Danuta Maćkowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek 

Klubów Radnych Wspólnoty Samorządowej i Koalicji Obywatelskiej zgłosił 

kandydaturę Pana Wojciecha Koźlika na Wiceprzewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, że inne wnioski nie zostały zgłoszone. 

 

Radny Pan Wojciech Koźlik wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapytał czy są inni 

kandydaci na pełnienie funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

 

Radna Pani Jolanta Górecka w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

zgłosiła kandydaturę Radnego Pana Ryszarda Zalewskiego na 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Przypomniała, że Radny 

Pan Ryszard Zalewski działa w samorządzie od 2006 roku. Dwie kadencje w 

Radzie Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, od 2014 roku w Radzie Powiatu 

Wodzisławskiego. Zauważyła, że jest doświadczonym samorządowcem. 

Dodatkowo w swojej działalności zajmował wiele ważnych, odpowiedzialnych 

funkcji. Był Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu, Przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej, a w ostatniej kadencji był również członkiem tej Komisji. Dodała, 

że jest on osobą skłonną do kompromisu, co jest rzeczą bardzo istotną i może 

pomóc w rozwiązywaniu trudnych problemów. Następnie powiedziała, że 

uważam, iż Radny Pan Ryszard Zalewski jest kandydatem godnym zaufania. 

Poinformowała, że z wykształcenia jest inżynierem energetykiem, ukończył 

Akademię Górniczo-Hutniczą w Krakowie oraz podyplomową Wyższą Szkołę 

Informatyki Stosowanej i Zarządzania w Warszawie. Dodała, że wartym 

uwagi jest fakt, iż w ostatnich wyborach Radny Pan Ryszard Zalewski uzyskał 

najlepszy wynik wyborczy w całym Powiecie Wodzisławskim. Stwierdziła, że 

mieszkańcy mu zaufali. Powiedziała, że zachęca do poparcia Radnego Pana 

Ryszarda Zalewskiego na Przewodniczącego Komisji.  

Radny Pan Ryszard Zalewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Pan Mirosław Andreczko przedstawił kandydaturę  Radnej Pani 

Danuty Maćkowskiej z Klubu Razem dla Powiatu. Poinformował, że Radna 

Pani Danuta Maćkowska jest absolwentką Uniwersytetu Wrocławskiego gdzie 

ukończyła studia magisterskie na kierunku nauczanie początkowe. Następnie 

ukończyła studia podyplomowe oligofrenopedagogika, zarządzanie, 

przedsiębiorczość i technologia informacyjna w systemie oświaty, wychowanie 

do życia w rodzinie. Zawodowo nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej z I i II 

stopniem specjalizacji zawodowej. Przez szesnaście lat pełniła funkcję 

doradcy metodycznego w PODN w Wodzisławiu Śląskim. Autorka programów 

edukacyjnych, projektów szkolnych i unijnych oraz innowacji pedagogicznych 

zwłaszcza dla dzieci o specjalnych potrzebach edukacyjnych. Autorka kilku 

publikacji o tematyce oświatowej i regionalnej. Inicjatorka wprowadzenia 

nauczania integracyjnego do szkół powiatu wodzisławskiego. Przez kilka lat 

prowadziła zajęcia w Wyższej Szkole Biznesu w Łodzi, w Wyższej Szkole Nauk 

Humanistycznych i Dziennikarstwa w Poznaniu, a także na studiach 
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podyplomowych dla nauczycieli.  Radna Miasta Rydułtowy w latach 2010-

2014, Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Od 2014 roku 

do nadal Radna Powiatu Wodzisławskiego. W latach 2014-2016 pełniła 

funkcję Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Członek Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej. Od 29 lutego 2016 roku do końca kadencji 

Członek Zarządu w Starostwie Powiatowym w Wodzisławiu Śląskim. 

Wicestarosta Powiatu Wodzisławskiego. Zgodnie z regulaminem 

organizacyjnym Starostwa do jej zadań należał w szczególności bezpośredni 

nadzór nad Wydziałem Oświaty, Wydziałem Ochrony Środowiska oraz 

Wydziałem Zdrowia i Polityki Społecznej. W tym czasie powstały nowe trakty 

operacyjne, modernizacja Oddziału Pediatrycznego, termomodernizacja 

szpitala w Rydułtowach. Od 2019 roku do 2023 roku Dyrektor Departamentu 

Edukacji i Nauki w Urzędzie Marszałkowskim w Katowicach. Była członkiem 

Zespołu ds. utworzenia Państwowej Wyższej Szkoły Medycznej w Rybniku, 

członkiem Forum Współpracy Samorządu z Uczelniami Wyższymi 

Województwa Śląskiego, członkiem Zespołu Śląskiej Rady Edukacji 

Zawodowej przy Urzędzie Marszałkowskim w Katowicach oraz członkiem 

Zespołu ds. pomocy uchodźcom w związku z konfliktem zbrojnym na 

Ukrainie. Obecnie wykładowca w policealnej Szkole Medycznej w Rybniku. Za 

pracę na rzecz swojego Miasta i Powiatu Wodzisławskiego, Województwa 

Śląskiego została w 2000 roku odznaczona przez Prezydenta RP Brązowym 

Krzyżem Zasługi a w 2018 roku Srebrnym Krzyżem Zasługi. W 2021 roku 

odznaczona medalem Zasłużony dla Śląskiego Oddziału Straży Granicznej 

oraz medalem 100-lecia Związku Polskich Kawalerów Maltańskich.  Za 

aktywność społeczną uhonorowana przez lokalną społeczność tytułem 

„Rydułtowiczki roku”. Osobowość Roku Województwa Śląskiego. Zajęła 

również trzecie miejsce w kategorii społeczność lokalna i samorządowa w 

2023 roku. 

 

Radna Pani Danuta Maćkowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poprosił radcę 

prawnego o wyjaśnienie sposobu głosowania.  

 

Radca Prawny Aleksandra Miera – Spyra powiedziała, że propozycja jest 

taka, aby radni najpierw podjęli uchwałę o charakterze proceduralnym 

i przegłosowali, który z dwojga kandydatów ich zdaniem powinien pełnić 

funkcję przewodniczącego, a później  przystąpili do głosowania uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego w proponowanym 

brzmieniu. Wyjaśniła, że w jednym głosowaniu będą podane obydwa 
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nazwiska. Powiedziała, że procedura będzie taka sama jak w przypadku 

wyboru wiceprzewodniczących Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

wtedy było przeprowadzane tajne głosowanie. 

Radca Prawny Aleksandra Miera – Spyra wyjaśniła, że głosowania tajne 

są dopuszczalne tylko w tych wypadkach gdy ustawa je przewiduje. Tutaj 

ustawa nie przewiduje głosowania tajnego więc będzie głosowanie jawne.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że są 

dwa nazwiska i każdy z radnych może oddać jeden głos na daną osobę, którą 

wybiera na Przewodniczącego Komisji. wyjaśnił, że w każdej pozycji poziomej 

musi być zakreślona jedna kratka. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłoszono dwie 

kandydatury w osobie Pani Danuty Maćkowskiej oraz Pana Ryszarda 

Zalewskiego.  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

przystąpił do głosowania w sprawie wyboru kandydata na Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wodzisławskiego. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Wynik głosowania na 

poszczególnych kandydatów przedstawiał się następująco:  

 

− Danuta Maćkowska – 20 głosów za, 4 głosy przeciw, 3 głosy 

wstrzymujące się, 

− Ryszard Zalewski - 7 głosów za, 18 głosów przeciw, 2 głosy 

wstrzymujące się. 

 

Radny Pan Robert Wala zauważył, że to była uchwała proceduralna, a 

uchwały proceduralne podejmowane są w głosowaniu jawnym, imiennym, 

zwykłą większością głosów i odnotowane w protokole z obrad sesji.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

wynik głosowania dołączony będzie do protokołu. W wyniku głosowania 

imiennego kandydatem na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji została Radna Pani Danuta Maćkowska. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 
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Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 23 radnych, 3 głosy przeciwne, 1 głos wstrzymujący 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/16/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 36 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek 

Klubów Radnych Wspólnoty Samorządowej i Koalicji Obywatelskiej zgłosił 

kandydaturę Pani Krystyny Kuczera na Przewodniczącą Komisji Budżetu. 

Dodał, że inne wnioski nie zostały zgłoszone.  

 

Radna Pani Krystyna Kuczera wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. W 

głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 21 

radnych, 3 głosy przeciwne, 3 głosy wstrzymujące się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/17/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 38 do 

protokołu. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek 

Klubów Radnych Wspólnoty Samorządowej i Koalicji Obywatelskiej zgłosił 

kandydaturę Pana Marka Rybarza na Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

i Ochrony Środowisk. Dodał, że inne wnioski nie zostały zgłoszone.  

 

Radny Pan Marek Rybarz wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 22 radnych, 3 głosy przeciwne, 2 głosy wstrzymujące 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/18/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Komisji Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

 

Radny Pan Ryszard Zalewski zgłosił kandydaturę Radnej Pani Joanny 

Rduch-Kaszuba na Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Powiedział, że radni poprzedniej kadencji wiedzą, że sprawy szpitala, służby 

zdrowia są dla niej bardzo bliskie dlatego myśli, że będzie dobrą 

przewodniczącą.  

 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Pan Mirosław Andreczko zgłosił kandydaturę Pana Ryszarda 

Zalewskiego. Dodał, że kandydatura Radnego była już przedstawiona. 
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Radny Pan Ryszard Zalewski nie wyraził zgody na kandydowanie.  

 

Radny Pan Mirosław Andreczko zgłosił kandydaturę Pana Andrzeja Kani.  

 

Radny Pan Andrzej Kania nie wyraził zgody na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W glosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 22 radnych, 3 głosy przeciwne, 2 głosy wstrzymujące 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/19/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu. 

 

l)  Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący 

załącznik nr 45 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek Klubu 

Radnych Wspólnoty Samorządowej oraz Platformy Obywatelskiej przedstawił 

kandydaturę Radnej Pani Stefanii Rodak na Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu. Dodał, że inne wnioski nie wpłynęły.  

 

Radna Pani Stefania Rodak wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 22 radnych, 3 głosy przeciwne, 2 głosy wstrzymujące 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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Uchwała Nr II/20/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik 

nr 47 do protokołu. 

 

m) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz na wniosek Klubu 

Radnych Wspólnoty Samorządowej oraz Platformy Obywatelskiej przedstawił 

kandydaturę Radnego Pana Jana Zemło na Przewodniczącego Komisji 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. Dodał, że innych wniosków nie 

zgłoszono. 

 

Radny Pan Jan Zemło wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. 

Za przyjęciem głosowało 22 radnych, 2 głosy przeciwne, 3 głosy 

wstrzymujące się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 49 do 

protokołu. 

 

Uchwała Nr II/21/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Samorządu oraz Strategii 

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

n) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 

51 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Rewizyjnej zgodnie z 

zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Radna Pani Jolanta Górecka zgłosiła wątpliwości tudzież zakłopotanie jeśli 

chodzi o skład niektórych komisji. Zauważyła, że w bardzo ważnych 

komisjach mianowicie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej nie widnieje 

członek zarządu odpowiedzialny za służbę zdrowia w Powiecie. Podobnie jest 

w przypadku desygnowania do Rady Społecznej szpitala. Również nie widzi 

osoby odpowiedzialnej za służbę zdrowia w Powiecie. Zapytała jak Członek 

Zarządu resortowo odpowiedzialny za służbę zdrowia będzie miał bieżące 

informacje co do sytuacji w powiatowej służbie zdrowia. Zauważyła, że 

zawsze są jakieś sprawy do rozwiązania. Na posiedzeniu Komisji są 

zapytania, problemy więc wydaje jej się, że ciężko będzie Członkowi Zarządu 

być na bieżąco ze sprawami służby zdrowia jeśli nie uczestniczy w tak 

kluczowej Komisji. Następnie zauważyła, że nie widzi także Pani Wicestarosty 

w Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Powiedziała, że obecność resortowej na 

tej Komisji jest istotna. Z doświadczenia wie, że na komisji Oświaty, Kultury i 

Sportu są różne problemy, sprawy, które trzeba rozwikłać na bieżąco, czy 

zapytania. Zapytała do kogo jako członek Komisji będzie kierować pytania 

jeżeli nie będzie resortowej. Stwierdziła, że nie zawsze wiedzę ma naczelnik 

Wydziału, która oczywiście wzorowo wykonuje swoją powinność natomiast 

wydaje jej się, że resortowy odpowiedzialny za dany resort powinien być 

obecny na danej Komisji. Zapytała jak w takim razie będzie wyglądała praca 

Zarządu Powiatu jeżeli kluczowi resortowi nie są obecni w komisjach. 

 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że jeśli zostanie 

zaproszona na Komisję Oświaty, Kultury i Sportu czy jakąkolwiek inną 

komisje z całą pewnością będzie i zrobi to z przyjemnością. Stwierdziła, że jej 

obowiązkiem powinna być obecność na każdej Komisji, niekoniecznie jako 

radna tylko jako osoba resortowa. Natomiast zdaje sobie sprawę, że Radni 

mogą nie życzyć sobie jej osoby dlatego jeśli zostanie zaproszona, wówczas 

będzie uczestniczyć w posiedzeniu. 

 

Przewodniczący rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

rozumie, iż na każdą prośbę od kompetentnych w swoich działaniach, Członek 

Zarządu jest w stanie przyjść na każdą komisję. 

 

Radna Pani Jolanta Górecka poprosiła, aby Wicestarosta Pani Barbara 

Chrobok wskazała kto ma wystosowywać do niej zaproszenie.  
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Przewodniczący rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

przewodniczący kieruje zaproszenie. 

 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że zaproszenie kieruje 

Przewodniczący Komisji. Dodała, że jeśli Radni będą chcieli to może być to 

stałe zaproszenie, nie widzi problemu. Powiedziała, że jej zdaniem jako radna 

ma prawo uczestniczyć we wszystkich komisjach, ponieważ chciałaby mieć 

swój udział w życiu Powiatu. Powtórzyła, że jeżeli Radna Pani Jolanta Górecka 

życzy sobie bądź członkowie komisji będą sobie życzyć, jest do dyspozycji na 

każdej komisji.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

podobnie jak w gminach na każde posiedzenie komisji, gdzie są omawiane 

sprawy merytoryczne zawsze są zapraszani przedstawiciele: wójt, burmistrz 

czy kompetentny zastępca. W przypadku Powiatu jest to Członek Zarządu. 

Powiedział, że nie widzi problemów w prezentowaniu stanowiska i zapoznaniu 

się z tym, co dzieje się w zakresie zdrowia czy oświaty, bo dotyczy to 

praktycznie wszystkich komisji i myśli, że w tym przypadku jest podobnie.  

 

Radny Pan Robert Wala  powiedział, że ma pytanie techniczne odnośnie 

składu osobowego Komisji Rewizyjnej. Zauważył, że Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz słusznie wskazał, że w skład komisji, wchodzą 

radni, w tym przedstawiciele wszystkich klubów. Zaznaczył, że w składzie 

Komisji nie ma przedstawiciela klubu Trzeciej Drogi. Powiedział, że nie wie 

czy się myli, czy jest jakieś przeciwwskazanie. Dodał, że być może jest to 

pytanie do Pani Mecenas, czy można taką uchwałę głosować, jeżeli nie jest 

wypełniony ten przepis.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

jeżeli zgłoszenie zostało dokonane przez dany klub, to Rada Powiatu nie może 

pomijać takiej propozycji. Dodał, że jeżeli klub z własnej woli nie wyraża 

zgody na delegowanie członka do komisji, to jest to sprawa danego klubu.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że w Komisji 

Rewizyjnej członkami są przedstawiciele wszystkich klubów, za wyjątkiem 

klubu Trzeciej Drogi, ponieważ klub Trzeciej Drogi składa się z trzech osób, z 

tego dwie osoby są funkcyjne, które nie mogą brać udziału, ani uczestniczyć 

w Komisji Rewizyjnej czy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W związku z tym 

tylko jedna osoba z klubu Trzeciej Drogi może uczestniczyć w pracach 

Komisji, a Radny Pan Roman Marcol wybrał udział w Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. Wobec tego nie ma możliwości uzupełnienia tego składu o członka 

klubu Trzeciej Drogi. Dodał, że taki skład jaki jest zaproponowany może być i 

oczywiście uchwała, jeżeli będzie podjęta, będzie jak najbardziej prawidłowa.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

zrobiono wszystko przy przygotowaniu projektu uchwały, aby wszystkie 

kluby, które taką wolę wyraziły, mogły w Komisji Rewizyjnej uczestniczyć. 

Dodał, że wymogi Statutu zostały spełnione.  

 

Radna Pani Stefania Rodak powiedziała, że jako wybrana dzisiaj 

przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu zapewnia Radną i 

wszystkich radnych, że będzie wykonywała swoje obowiązki zgodnie z 

obowiązującymi przepisami i zasadami, a także będzie współdziałała z 

wszystkimi członkami komisji. Ponadto będzie zapraszać na komisję osoby, 

które ustali wspólnie z Komisją. Natomiast nie wyobraża sobie pracy bez 

współdziałania z Wicestarostą Panią Barbarą Chrobok.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że to są 

sprawy organizacyjne. Następnie przypomniał, że każdy radny, jeżeli zapisał 

się co najmniej do dwóch komisji, ma prawo uczestniczenia w każdej komisji 

oraz zabierania głosu, jedynie bez prawa głosowania w danej komisji, dlatego 

jeżeli ktoś nawet wpisał się do dwóch konkretnych komisji, a interesuje się 

innymi zagadnieniami, również jest ta możliwość.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 27 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/22/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 53 do protokołu. 

 

o) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący 

załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 
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komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji zgodnie z zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 

27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/23/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Powiatu Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

p) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 57 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Budżetu zgodnie z 

zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 27 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/24/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 59 do protokołu. 
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r) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Infrastruktury i 

Ochrony Środowiska zgodnie z zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 61 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/25/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

s) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu Wodzisławskiego, 

stanowiący załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej zgodnie z zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 
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osobowego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 64 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/26/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

t) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego, stanowiący 

załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i 

Sportu zgodnie z zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 

27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/27/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

u) Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego, stanowiący załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu. 
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Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

poinformował, że zgodnie z pisemnymi wnioskami radnych (akcesami do 

komisji) proponuje ustalenie składu osobowego Komisji Samorządu oraz 

Strategii i Rozwoju Powiatu zgodnie z zaproponowanym w projekcie uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 27 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 27 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 70 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/28/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia składu osobowego Komisji Samorządu oraz Strategii 

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu Wodzisławskiego została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

W tym miejscu nastąpiła przerwa w obradach. 

 

Ad. 8 

a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i odwołania Pani 

Krystyny Kuczera z funkcji Przewodniczącej Rady Społecznej 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i 

Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, stanowiący 

załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia 

i Pomocy Społecznej. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował Pani 

Krystynie Kuczera za to, iż pełniła funkcję Przewodniczącej Rady Społecznej 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Dodał, że jest 

przekonany o tym, iż była to praca niewdzięczna i trudna, jak większość 

zadań, które są wykonywane przez służbę zdrowia, nie tylko na terenie 

powiatu wodzisławskiego.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń podziękował w imieniu 

obecnego Zarządu, a także Zarządu poprzedniej kadencji, Radnej Pani 



Strona 35 z 50 
 

Krystynie Kuczera, za współpracę, lata pracy w Radzie, przewodniczenie jej, a 

także za wszystkie inicjatywy, które wniosła w ciągu całej minionej kadencji 

dla dobra Szpitala i całej służby zdrowia.  

 

Radna Pani Krystyna Kuczera zwróciła się do radnych poprzedniej 

kadencji, jak również obecnych radnych, którzy dzisiaj głosowali za 

przyjęciem uchwały o jej rezygnacji. Powiedziała, że coś się zaczyna, coś się 

kończy. Dodała, że funkcję, którą pełniła, uważa za bardzo wymagającą i 

odpowiedzialną. Przepisy ustawy, które regulują działania Rady Społecznej 

określają, że do kompetencji Rady Powiatu należy powołanie, jak też i 

odwołanie członków Rady Społecznej. Powiedziała, że uznała, iż taką 

rezygnację winna złożyć, dlatego że już w chwili obecnej nie pełni funkcji 

Członka Zarządu Powiatu odpowiedzialnego za służbę zdrowia. Dodała, że 

Starosta desygnował ją w poprzedniej kadencji na Przewodniczącą Rady 

Społecznej i przez Radę Powiatu została wybrana. Zauważyła, że był to czas 

bardzo wytężonej pracy, odpowiedzialnej, ale też wymagającej od wszystkich 

członków Rady Społecznej wielkiego zaangażowania i takie zaangażowanie 

było ze strony radnych wchodzących w skład tejże Rady Społecznej. 

Powiedziała, że myśli, iż praca ta będzie nie tylko kontynuowana, ale również 

rozwijana pod przewodnictwem przewodniczącego lub przewodniczącej, który 

zostanie wybrany w następnym punkcie porządku obrad. Dodała, że wszyscy 

są świadomi tego, że musi być odpowiedni klimat dla funkcjonowania szpitali 

powiatowych. Z tym problemem borykano się przez całą kadencję. Zmierzono 

się z trudnym okresem jakim była pandemia, czy zmiany kierownictwa 

dyrekcji PPZOZ-u, ale zawsze uważała i uważać będzie, że Szpital zasługuje 

na to, aby go wspierać, co czyniono jako Zarząd poprzedniej kadencji. 

Powiedziała, że wie, iż również finansowo obecna Rada Powiatu będzie 

wspierać funkcjonowanie Szpitala. Następnie zwróciła się do Starosty Pana 

Leszka Bizonia i podziękowała mu za to, że desygnował ją na funkcję 

Przewodniczącej Rady Społecznej i przez pięć lat mogła kierować pracami 

Rady Społecznej. Dodała, że kibicuje następnej Przewodniczącej, jak również 

członkom Komisji, którzy będą kontynuować to, co zostało rozpoczęte w 

poprzedniej kadencji.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

i odwołania Pani Krystyny Kuczera z funkcji Przewodniczącej Rady Społecznej 

Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i 

Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim. W głosowaniu 

imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
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Uchwała Nr II/29/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

przyjęcia rezygnacji i odwołania Pani Krystyny Kuczera z funkcji 

Przewodniczącej Rady Społecznej Powiatowego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą 

w Wodzisławiu Śląskim została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 74 do protokołu. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Rady 

Społecznej Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, 

stanowiący załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

 

Radny Pan Marek Tumułka powiedział, że ciągle w środowisku związanym 

z ochroną zdrowia funkcjonuje nomenklatura „służba zdrowia”. Zauważył, że 

w 1999 roku się skończyła i trzeba zapomnieć o służbie zdrowia. Należy 

posługiwać się nazewnictwem „system ochrony zdrowia” i „ochrona zdrowia”. 

 

Radna Pani Jolanta Górecka  powiedziała, że uważa, iż popełnia się błąd 

powołując inną osobę do Rady Społecznej Szpitala aniżeli członka Zarządu, 

który jest odpowiedzialny za powiatową służbę zdrowia. Poprosiła o 

wyjaśnienie Pana Starostę. Zapytała czym to jest spowodowane. Dodała, że 

nie ma oczywiście nic przeciwko Wicestaroście Pani Barbarze Chrobok, ale jak 

służba zdrowia będzie funkcjonować wobec takiej sytuacji, gdy członka 

Zarządu odpowiedzialnego za powiatową służbę zdrowia nie będzie w Komisji 

Zdrowia i w Radzie Społecznej Szpitala.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że ustawa mówi, iż 

Radę Społeczną Szpitala tworzą członkowie, w tym przedstawiciel wojewody 

oraz czterech przedstawicieli wybranych przez Radę Powiatu, natomiast 

przewodniczącym jest Starosta lub osoba przez niego wyznaczona. Stwierdził, 

że jest to jego propozycja i jego decyzja. Zarząd ją zaakceptował. Dodał, że 

uważa, iż Wicestarosta Pani Barbara Chrobok jest właściwą osobą do 

pełnienia tej funkcji i przewodniczenia tej Radzie. Przekazał, że jeżeli chodzi o 

współpracę, każdego dnia przekazują sobie informacje. Dodał, że jest 

przekonany, iż tak samo kwestie działalności Rady i tego, co w Radzie się 

dzieje, będą na bieżąco konsultować. 

 

Radny Pan Ryszard Zalewski zauważył, że wątpliwości Radnej Pani Jolanty 

Góreckiej faktycznie mogą mieć uzasadnienie, w związku z tym poprosił 
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o przypomnienie jak wygląda podział odpowiedzialności jeśli chodzi o Zarząd 

i jakie obszary odpowiedzialności podlegają Wicestaroście Pani Barbarze 

Chrobok.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że Szpital jako 

zakład podlega pod niego. Wszyscy członkowie Zarządu się z tym zgodzili. 

Jednak ze względu na inne obowiązki, chciałby żeby Radę Społeczną Szpitala 

prowadził ktoś, kto jest najbliżej niego i potrafi przekazywać te informacje, 

konsultować, a jednocześnie na bieżąco prowadzić działania związane z Radą. 

Dodał, że jeśli chodzi o inne obowiązki, na pierwszym posiedzeniu Zarządu 

została podjęta uchwała dotycząca Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim. Przypomniał, że do głównych zadań 

Wicestarosty należą oświata wraz z wszystkimi placówkami, Wydział 

Komunikacji i Transportu, Wydział Promocji, Kultury i Sportu, Powiatowy 

Urząd Pracy, Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień Publicznych. 

Natomiast jeżeli chodzi o udział w Radzie Społecznej jest to forma doraźnych 

spotkań i w żaden sposób nie będzie miała ona wpływu na pogorszenie 

działalności w innych wydziałach, natomiast może jedynie poprawić 

funkcjonowanie samej Rady Społecznej. Na zakończenie dodał, że takie jest 

jego zdanie, taka jest jego propozycja i jej nie zmieni.  

 

Radny Pan Ryszard Zalewski zauważył, że z informacji wynika, iż kwestie 

związane ze służbą zdrowia i Szpitalem nie znajdują się w obszarze działania 

Wicestarosty Pani Barbary Chrobok. Następnie zapytał czy nie lepiej byłoby 

na to miejsce zaproponować Członka Zarządu Pana Arkadiusza Skowrona.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odpowiedział, że nie byłoby 

lepiej.  

 

Radna Pani Jolanta Górecka zapytała czy jest możliwość, aby Członek 

Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wypowiedział się w tym temacie i 

poinformował radnych jak widzi wizję rozwoju i pracy resortu zdrowia bez 

obecności w podstawowych komisjach takich jak Komisja Zdrowia i Rada 

Społeczna Szpitala. Zauważyła, że na to pytanie nie otrzymała jeszcze 

odpowiedzi.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

zastanawia się czy zbyt nie odbiega się w tej chwili od tematu. Zauważył, że 

obecnie podejmuje się uchwałę o powołaniu Przewodniczącego Rady 

Społecznej PPZOZ.  

 

Radna Pani Jolanta Górecka powiedziała, że chciałaby powziąć informację, 

jak Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron się na to zapatruje.  
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Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron poinformował, że zagłosował za 

kandydaturą Wicestarosty Pani Barbary Chrobok na Przewodniczącą Rady 

Społecznej Szpitala. Wyjaśnił, że kompetencje, które podzielili między sobą, 

są następujące. Starosta Pan Leszek Bizoń jest odpowiedzialny za Szpital. 

Natomiast on przejmuje pozostałą część dotyczącą problemów 

okołoszpitalnych. Dodał, że wie, iż są one związane z działalnością Szpitala, a 

są to przychodnie i apteki. Powiedział, że tak umówiono się na początek i 

sądzi, że musi się sporo nauczyć. Stwierdził, że w tej branży do tej pory nie 

był mocny, ale ma pojęcie o tym, w jaki sposób zarządza się szpitalami, z 

uwagi na fakt bycia członkiem rad społecznych takich jak Wojewódzki 

Ośrodek Lecznictwa Odwykowego w Gorzycach, a także szpital 

pulmonologiczny. 

 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zwróciła się do Przewodniczącego 

Rady Powiatu i powiedziała, że odwiecznym problem w poprzedniej kadencji 

był temat dotyczący problemów Szpitala. Radni nigdy nie wiedzieli, w którym 

punkcie mogą dyskutować na ten temat, gdyż nie zawsze wynikał on z 

porządku obrad sesji. Zapytała, czy Przewodniczący Rady Powiatu, jeżeli nie 

teraz, to w przyszłości, mógłby wskazać, w którym miejscu radni mogą 

dyskutować na temat Szpitala i ewentualnie innych spraw, które nie są 

związane z obradami. Dodała, że rozumie, iż chodzi o art. 6 KPA , żeby 

wszystko było zgodnie z prawem. Wyjaśniła, że chodzi o to, żeby radni mieli 

punkt, w którym będą mogli poruszać różne inne interesujące ich tematy.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

możliwości do dyskusji i poruszania tematu Szpitala jest bardzo wiele. 

Zauważył, że przede wszystkim na posiedzeniu Komisji można szeroko tę 

tematykę omawiać, chyba że radni chcą temat ten podejmować na forum 

całej Rady, wówczas można przewidzieć punkt dotyczący szeroko rozumianej 

ochrony zdrowia. Dodał, że wiele osób nie jest do końca zorientowanych, on 

również nie ma dobrej orientacji w tym temacie i chętnie poznałby kulisy 

działania nie tylko Szpitala, ale całej ochrony zdrowia. Zauważył, że 

praktycznie każdy coś wie na ten temat, ale nie jest to wiedza na tyle 

skrupulatna, żeby uważać ją za wiedzę wystarczającą i dostateczną.  

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że jeżeli chodzi 

o wiedzę na temat Szpitala i tego, co w nim się dzieje, pierwszą okazją będzie 

następna sesja, gdzie będą podejmowane m.in. tematy związane z 

finansowaniem Szpitala. Zauważył, że właśnie dlatego Szpital resortowo 

podlega pod niego, gdyż w porządku obrad każdej sesji pojawia się punkt 

„Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu”, w którym radni, 

mogą zadawać pytania, również w temacie aktualnej sytuacji Szpitala. 
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Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że każdy temat można podjąć 

w punkcie, jeżeli byłby taki umieszczony w porządku obrad, „wolne głosy 

i wnioski”, w którym można dyskutować praktycznie o wszystkim co dotyczy 

Powiatu oraz miast znajdujących się na jego terenie. Stwierdził, że wtedy 

niekoniecznie musiałby być temat dotyczący Szpitala, aczkolwiek jest to 

bardzo ważny temat, natomiast można byłoby podjąć wtedy temat 

interesujący radnych.  

 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że zachęca do 

zobaczenie transmisji z poprzednich sesji, gdzie radni mieli problem, żeby 

poruszyć temat Szpitala. Poprosiła, aby wyznaczyć jakiś punkt, mogą to być 

„sprawy bieżące”. Dodała, że poprzedni Przewodniczący Rady Powiatu miał z 

tym problem, żeby gdzieś „wrzucić” ten temat, dlatego zwraca się do 

Przewodniczącego Rady Pana Tadeusza Chrószcza, aby wyraźnie wskazał w 

jakim punkcie radni mogą omawiać interesujące ich sprawy.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

temat szeroko rozumianej opieki zdrowotnej jest naprawdę trudnym tematem 

i obawiałby się poruszać go w punkcie „wolne głosy i wnioski”, bo wtedy 

stworzy się bałagan, będzie się mówić o wszystkim, a żadnego problemu się 

nie rozwiąże. Dodał, że jeżeli radni chcą podjąć dyskusję na temat szeroko 

rozumianej opieki zdrowotnej, proponuje, tak jak Starosta Pan Leszek Bizoń, 

poświęcić temu tematowi oddzielną sesję, zaprosić grono kompetentnych 

ludzi, plus osoby z zewnątrz, które są w tym temacie kompetentne. Wtedy 

można prowadzić merytoryczną dyskusję, która do czegoś się sprowadza. W 

przeciwnym wypadku do niczego się nie dojdzie, bo to będą pytania często 

kierowane do osób, których nie ma na sali lub też osób niezorientowanych w 

temacie. Zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, żeby tutaj przejąć inicjatywę. Dodał, że jest to również zadanie 

Pana Starosty, aby temu tematowi poświęcić oddzielną, jedną z głównych 

spraw wiodących, na kolejnej sesji.  

 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że chodzi o takie 

sytuacje, kiedy nagle coś się zdarzy, na przykład pojawi się na sesji Pani 

Przewodnicząca Związków Zawodowych i będzie przedstawiała jakiś temat, z 

którego wywiąże się dyskusja. Podkreśliła, że chodzi jej tylko o wyjątkowe 

sytuacje, takie jak na przykład temat hałdy w Radlinie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz wyjaśnił, że 

w porządku obrad sesji znajduje się punkt „interpelacje i zapytania radnych”, 

które są przedkładane w formie pisemnej, za pośrednictwem 

Przewodniczącego, do Starosty. Dodał, że jest również punkt „wnioski i 
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oświadczenia radnych”. Stwierdził, że jeżeli radny składa wniosek, który 

dotyczy czegoś doraźnego i wymaga on odpowiedzi, to ten właśnie punkt jest 

odpowiednim do podjęcia tego tematu. 

 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że jeżeli radni 

zapoznali się z uchwałą dotyczącą planu pracy Rady Powiatu, to wiedzą, że na 

następnej sesji w czerwcu będzie się dyskutować nad wynikiem finansowym 

Szpitala i wszelkimi informacjami dotyczącymi kosztów i wyniku finansowego. 

Natomiast sesja we wrześniu będzie poświęcona sytuacji związanej ze służbą 

zdrowia, ze Szpitalem i całym systemem zdrowia na terenie powiatu 

wodzisławskiego. Podkreślił, że tradycyjnie, każdego roku, zawsze sesja w 

miesiącu wrześniu jest poświęcona temu tematowi. Zauważył, że na pewno 

będzie prowadzić się dyskusję nad programem naprawczym, propozycjami 

wprowadzenia innych, nowych usług, czy pewnych zmian w Szpitalu.  

 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że chciałby jakoś pomóc rozwiązać 

sytuację i myśli, że chodzi tutaj o jakiś ciągły monitoring sytuacji Szpitala 

Zauważył, że taki monitoring jako stały punkt może sobie Komisja 

wprowadzić i co miesiąc otrzymywać informacje, a w momencie kiedy pojawi 

się jakaś istotna sprawa, wtedy będzie można ją skierować do Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz potwierdził, że od 

tego jest Komisja Zdrowia, jako odrębna komisja w Radzie Powiatu i uważa, 

że na posiedzeniu tej Komisji temat może być omawiany bardzo dokładnie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Rady Społecznej Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu 

Śląskim. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 23 radnych, bez głosów przeciwnych, 3 głosy wstrzymujące się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/30/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

powołania Przewodniczącego Rady Społecznej Powiatowego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu 

Śląskim z siedzibą w Wodzisławiu Śląskim, została podjęta. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganych, 

stanowiący załącznik nr 78 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i 

Pomocy Społecznej i Komisję Budżetu.  

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych 

i wspomaganych. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 79 

do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/31/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w mieszkaniach treningowych i wspomaganych została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w 

sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z 

załącznikami, stanowiący załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w 

sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 

26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/32/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z 

dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
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e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego Nr LVI/599/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na 

lata 2024-2041, stanowiący załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/599/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 

2024-2041. W głosowaniu imiennym udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 26 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących 

się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/33/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/599/2023 z 

dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2024-2041 została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Starosty 

Wodzisławskiego Pana Leszka Bizonia, stanowiący załącznik nr 87 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd oraz 

Komisję Budżetu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

dla Starosty Wodzisławskiego Pana Leszka Bizonia. W głosowaniu imiennym 

udział wzięło 27 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów 

przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 88 do protokołu. 
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Uchwała Nr II/34/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia dla Starosty Wodzisławskiego Pana Leszka 

Bizonia, została podjęta. Uchwała ta stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych Powiatu 

Wodzisławskiego do składu komisji bezpieczeństwa, stanowiący 

załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd oraz 

Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. 

 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba poinformowała, że chciałaby 

zrezygnować z członkostwa w Komisji Bezpieczeństwa i zgłosić kandydaturę 

Pana Andrzeja Kani na członka wspomnianej Komisji.  

Przewodniczący Rady Powiatu pan Tadeusz Chrószcz poprosił zespół 

radców prawnych o wyjaśnienie wszystkim radnym tej kwestii. Zapytał jak 

powinno się to toczyć, czy powinna być pisemna rezygnacja, a następnie 

wniosek.  

 

Radca Prawny Pani Aleksandra Miera-Spyra powiedział, że jeśli chodzi 

o formę rezygnacji, to w jej ocenie ustna rezygnacja wyrażona przed chwilą 

przez Radną Panią Joannę Rduch-Kaszubę jest wystarczająca. Zauważyła, że 

ustawodawca nie wymaga szczególnej formy. Natomiast stosownie do art. 

38a ust. 5 ustawy o samorządzie powiatowym w skład komisji wchodzi dwóch 

radnych delegowanych przez Radę Powiatu. W związku z tym Rada deleguje 

dwóch radnych spośród siebie do składu komisji. Zatem w miejsce Radnej 

Pani Joanny Rduch-Kaszuba, która nie zechciała pełnić tej funkcji, Rada 

powinna wskazać innego spośród siebie. Następnie powiedziała, że rozumie, 

iż projekt uchwały był przedmiotem opinii stosownych komisji 

merytorycznych. W związku z tym, że treść projektu ulegnie zmianie, może 

byłoby rozsądnie, gdyby po ustaleniu nowej treści projektu uchwały zwrócić 

się do merytorycznych komisji z prośbą o ponowne wydanie opinii.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapytał czy 

podjęcie uchwały na kolejnej sesji, po zaopiniowaniu przez Komisję w 

czerwcu, nie będzie sprawiało problemu.  

 

Radca Prawny Pani Aleksandra Miera-Spyra odpowiedziała, że nie. 

Natomiast projekt uchwały przygotowany w tej formie nie będzie poddany 

głosowaniu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

jego zdaniem procedowanie uchwały w tej chwili mogłoby spowodować 

komplikacje. Następnie zapytał Radnego Pana Andrzeja Kanię, czy wyraża 

zgodę na pełnienie funkcji Członka Komisji Bezpieczeństwa.  

 

Radny Pan Andrzej Kania odpowiedział, że był już Członkiem Komisji 

Bezpieczeństwa, dlatego wyraża zgodę.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu pan Tadeusz Chrószcz zaproponował, 

aby formalnie komisja w okresie  międzysesyjnym zaopiniowała ten wniosek, 

zaś uchwała zostanie podjęta na kolejnej sesji. Zapytał czy ktoś ma inne 

propozycje. Następnie powiedział, że jeżeli radni nie podejmą uchwały w 

przedstawionej formie, to przystaje się na propozycję przygotowania projektu 

uchwały na kolejną sesję.  

 

W związku z powyższym punkt 8 g uznaje się za bezprzedmiotowy. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na II, III i IV kwartał 2024 roku, stanowiący 

załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd oraz Komisję 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do 

głosowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Wodzisławskiego na II, III i IV kwartał 2024 roku. W głosowaniu imiennym 

udział wzięło 26 radnych. Za przyjęciem głosowało 26 radnych, bez głosów 

wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych. Wynik imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Uchwała Nr II/35/2024 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Wodzisławskiego na II, III i IV 

kwartał 2024 roku została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi 

załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przypomniał, że 

zgodnie z art. 21 ust. 9 pkt 12 ustawy o samorządzie powiatowym, 
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interpelacje i zapytania muszą zostać złożone na piśmie, a odpowiedzi 

również udzielane są pisemnie. Interpelacje skierowane są do Starosty za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady. Następnie zapytał czy w tej sprawie 

ktoś ma jakieś wnioski, zapytania lub interpelacje. Dodał, że interpelacje 

można składać zarówno w trakcie sesji, jak również w okresie 

międzysesyjnym.  

 

W okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz  powiedział, że 

jest to punkt porządku obrad o którym wspominał Radnej Pani Joannie 

Rduch-Kaszuba- wnioski i oświadczenie radnych. Wyjaśnił, że punkt ten 

dotyczy spraw lżejszych. Wyjaśnił, że interpelacja dotyczy zagadnień, które 

od dłuższego czasu nie znalazły swojego rozwiązania i mogą być poprzez 

interpelację szerzej wyjaśnione. Natomiast wnioski są to różnego rodzaju 

propozycje, polepszenia pracy, zaproponowania czegoś ciekawego lub też 

przedłożenie wniosku jako radny ze strony tych, których reprezentują, czyli 

ze strony mieszkańców. Dodał, że w punkcie tym można także składać 

jednostronne oświadczenia radnych w danym temacie.  

 

Radny Pan Wojciech Koźlik  powiedział, że chciałby zapytać o temat, który 

przerabiano już w poprzednich kadencjach i który ciągnie się od jakiegoś 

czasu za miastem Rydułtowy i myśli, że również za Powiatem Wodzisławskim, 

a chodzi o hałdę w Rydułtowach. Zauważył, że w ubiegłym tygodniu był 

emitowany program ogólnopolskiej stacji Polsat „Interwencja” relacjonujący, 

to co dzieje się w tym miejscu. Powiedział, że firma w dalszym ciągu 

prowadzi prace, co wynika z orzeczeń Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska, jak również działań Starosty. Zauważył, że w zorganizowanym 

spotkaniu udział wzięli pracownicy Starostwa oraz przedstawiciele miasta 

Rydułtowy. Następnie powiedział, że w Programie właściciel firmy kruszącej 

materiał, zarabiającej na tym, wypowiedział się prosto, gdyż na pytanie, 

dlaczego nie stosuje zraszaczy, odpowiedział, byłoby gorzej. Stwierdził, że 

oznacza to, że właściciel firmy wie, że ich nie stosuje i robi to celowo. 

Następnie zapytał Starostę na co się czeka, jak długo będzie się czekać, żeby 

sytuacja, która w mieście Rydułtowy nie tylko w okolicy ulicy Tetmajera, ale 

już przy odpowiednich warunkach atmosferycznych w całym mieście 

Rydułtowy niesie za sobą pył, opady takie, jak już ktoś powiedział w 

nagraniu, „nie, to nie jest wulkan, to jest tylko hałda w Rydułtowach”. Dodał, 

że ludzie którzy mieszkają w pobliżu hałdy zaczynają się skarżyć, na 

zachorowania wśród dzieci na astmę. Występują także przypadki zachorowań 

wśród ludzi dorosłych związane z wydobywaniem z tej hałdy. Dodał, że 
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wszyscy, którzy raz w życiu widzieli to na oczy, wiedzą o czym mówi. 

Następnie odniósł się do Starosty Pana Leszka Bizonia i powiedział, że 

wszyscy wiedzą, iż firma nie spełnia postawionych wymogów jakie musieliby 

spełnić, aby mogli wydobywać albo kruszyć złoża. Zapytał kiedy Starosta ma 

prawo uchylić wszelkie decyzje o ich działalności, a także na co albo jak długo 

będzie się jeszcze czekać.  

 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że dziennikarz 

prowadzący audycję wskazał, jakoby Powiat jest jednym z winowajców, który 

nic nie robi. Okazuje się, że jest całkowicie coś innego. Zauważył, że 28 lipca 

2023 roku zostało przygotowane cofnięcie decyzji Starosty zezwolenia spółce 

Marbud na przetwarzanie odpadów w procesie odzysku poza instalacjami i 

urządzeniami polegającymi na selektywnej eksploatacji nasypów w części 

zwałowiska. Dodał, że jest to jedna decyzja. Przypomniał, że jest to 

rozpoczęcie procedury, bo niestety jest to długotrwałe, i jeszcze się ta 

procedura nie zakończyła. Druga decyzja, cofnięcie decyzji Starosty 

Wodzisławskiego zezwalającej na przetwarzanie odpadów pogórniczych w 

procesach odzysku w instalacji urządzeniu krusząco-sortującym w rejonie 

stożka przy szybie Leon 2 PGG SA KWK ROW Ruch Rydułtowy w 

Rydułtowach. Powiedział, że rozpoczęcie tej procedury zaczęło się 4 kwietnia 

2024 roku, a skończy 21 czerwca 2024 roku.  Zauważył, że zostały przyjęte 

najkrótsze terminy cofnięcia tych decyzji, o ile Marbud nie poprawi sposobu 

eksploatacji wspomnianej hałdy. Następnie powiedział, że Radny Pan 

Wojciech Koźlik wspomniał o trujących gazach wydobywających się z 

zapożarowanych części hałdy. Zauważył, że jest to jedno z zadań tej spółki, 

czyli gaszenie zapożarowania, przy czym one być może wynikają z tego, że 

hałda jest eksploatowana. Dodał, że czym innym jest zapylenie, które 

wywołane jest eksploatacją i wydobyciem kamienia. Powiedział, że są to dwie 

różne rzeczy dlatego w 90% druga część zapylenia powoduje najczęściej duże 

uciążliwości dla mieszkańców miasta Rydułtowy. Następnie powiedział, że 

podczas jego pracy 13 maja 2024 roku wpłynął kolejny protokół z kontroli 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska. Dodał, że jest to 

najświeższa kontrola, którą analizuje się gdyż wpłynęła w zeszły piątek. 

Oprócz tego wpłynął wniosek Fundacji 360 z siedzibą w Rybniku o wszczęcie 

postępowania w sprawie negatywnego oddziaływania na środowisko. Ten 

dokument, który wpłynął jeśli dobrze pamięta w środę, w tej chwili będzie 

rozpatrywany i będzie próbować się z tym czynnikiem społecznym rozmawiać, 

żeby spróbować jeszcze innych nacisków ze strony Starostwa. Powiedział 

także, że w pierwszym tygodniu jego pracy poprosił, aby Wydział Ochrony 

Środowiska przygotował pismo przypominające prezesowi Polskiej Grupy 

Górniczej o tym, że są dwa wszczęcia postępowań o cofnięcie decyzji, bo jest 

to nowy prezes i mógł jeszcze o tym nie wiedzieć. Poinformował, że pismo o 

takiej treści wysłano 21 maja 2024 roku, żeby sam właściciel wiedział o tym, 
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że „jesteśmy” w fazie wycofania dwóch decyzji, które udzielił Starosta 

Powiatu.  

 

Radny Pan Wojciech Koźlik powiedział, że Członek Zarządu Pan Arkadiusz 

Skowron prowadzi tą sprawę, i bardzo się cieszy, bo jest bliżej całej sytuacji. 

Cieszy się również z pewnych wątków, które Członek Zarządu poruszył. 

Stwierdził, że czeka się na pewne sprawy. Powiedział, że obawia się, iż pewne 

decyzje będą, a firma Marbud się odwoła i nic się nie zmieni. Nieważne już 

czy zapylenie i jaka jest przyczyna tego, że ludziom, mieszkańcom żyje się 

dużo gorzej albo i bardzo źle. Zapytał czy nie byłaby wskazana w takiej 

sytuacji rozmowa pomiędzy PGG, firmą Marbud, Starostwem Powiatowym i 

ewentualnie Miastem Rydułtowy ponieważ obawia się, że pewne decyzje 

nawet wstrzymujące będą odwoływane. Powiedział, że chciałby pomóc, 

jednak jego wiedza jako fachowca nie jest tutaj wysoka. Zapytał czy 

planowane są ewentualnie inne działania, bo wiadomo zarówno PGG jak i 

firma Marbud ma dużo do zrobienia, oprócz tego, że otrzymali już pewne 

wytyczne, których nie przestrzegają.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że 

Radny Pan Wojciech Koźlik bardzo szeroko traktuje ten problem. Zauważył, 

że miał to być krótki wniosek, a przerasta on objętość interpelacji. 

Interpelacji, bo zagadnienie jest tak szerokie, że ma charakter wykraczający 

poza zwykły wniosek.  

 

Radny Pan Andrzej Kania powiedział, że chciałby odnieść się do tego co 

było na początku, a chodzi o protokół z ostatniej sesji. Dodał, że był również 

w to zaangażowany w ten czy inny sposób. Poinformował, że czyta protokoły. 

Powiedział, że jeden problem załatwił sobie z pracownikiem, bo to było nic. 

Natomiast drugi problem ma taki, że w punkcie gdzie były problemy 

z głosowaniem na Wiceprzewodniczących jest tylko krótka wzmianka. 

Wyjaśnił, że jest informacja kto ile dostał głosów, natomiast nie ma wzmianki 

o tym, że siedem głosów było nieważnych. Powiedział, że jeżeli ma być 

przejrzystość, bo ktoś za 5 lat może czytać ten protokół, to uważa, że 

powinien być zapis w tym temacie mimo, że odsyła się do załączników, ale 

nikt ich nie załączył. Zapytał kto będzie szukał załączników. Powiedział, że on 

próbował znaleźć takie załączniki, gdyż sprawdzał pierwszą sesję sprzed 5 lat. 

Zauważył, że była tam reasumpcja głosowania, ale nie było podanej 

przyczyny. Napisano, że mniej więcej istotne uchybienia w głosowaniu. Nie 

wiadomo o co chodziło. Dodał, że tam były większe błędy, ale nie będzie na 

ten temat dyskutować. Następnie stwierdził, że protokół nie odzwierciedla 

rzeczywistości, która była na sali. Wyjaśnił, że chodzi mu o to, aby przy 

ilościach głosów wpisać, że siedem głosów było nieważnych. Dodał, że taki 

wniosek chciał wtedy postawić. Następnie zapytał gdzie zwykły śmiertelnik 
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ma szukać protokołów na BIP-ie. Powiedział, że był w Komisji Skrutacyjnej i 

wie co robił, niemniej jednak odzwierciedlenie rzeczywistości powinno być 

takie, a nie inne, bo jeżeli 26 osób głosuje, to zastanawia się gdzie podziało 

się siedem głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że 

protokół po każdej sesji wykładany jest na 6 dni przed terminem następnej 

sesji, zaś w dniu poprzedzającym sesję można ostatecznie zgłaszać różnego 

rodzaju uwagi. Poprosił, aby się tego trzymać. Dodał, że może się zdarzyć 

jakieś drobne uchybienia i to jest ten czas pomiędzy wyłożeniem protokołu do 

wiadomości, które kierowane jest mailowo przez Wydział Rady i Zarządu 

Powiatu i tam prosiłby w tym terminie reagować, żeby później na sesji nie 

zabierać głosu na ten temat, bo to można wyjaśnić przed sesją, nie zajmując 

wszystkim radnym tematu. Aczkolwiek uwaga jest słuszna, że można to 

trochę lepiej doprecyzować. Dodał, że nie chce polemizować z zasadnością 

tego wniosku.  

 

Radny Pan Andrzej Kania  zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu 

i powiedział, że nie usprawiedliwia się jednak w niedzielę wrócił z nad morza. 

W poniedziałek musiał załatwiać istotne sprawy, więc nie mógł się do tego 

zastosować.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz  zauważył, że 

uwagi można zgłaszać mailowo, nie trzeba przychodzić osobiście w tej 

sprawie. Dodał, że można kontaktować się z Biurem Rady. Zaproponował, 

aby do procedury, która jest zapisana w statucie, stosować się.  

 

Radny Pan Andrzej Kania zapytał czy będą wyznaczone dyżury 

Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Wiceprzewodniczących w Biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz odpowiedział, że 

oczywiście, że tak. Dodał, że przynajmniej raz w miesiącu taki dyżur będzie 

wyznaczony.  

 

Radny Pan Leszek Bednorz odniósł się do tematu hałdy i powiedział, że 

jest to problem, który występuje także w Radlinie. Zapytał czy jeżeli będą 

takie decyzje czy cokolwiek jest przewidziane jeżeli chodzi o hałdę radlińską, 

tym bardziej, że firma, nie stosowała zraszaczy i powiedziała na spotkaniu w 

Domu Kultury, że stosuje najtańszą metodę. Następnie zasygnalizował rzecz, 

z którą za niedługo wszystkie samorządy będą się mierzyć. Powiedział, że nie 

wie czy wszyscy mają świadomość, natomiast nadchodzi rewolucja, jeżeli 

chodzi o kwestię dochodów w samorządach. Zasygnalizował, że w tej chwili 

trwają dość duże konsultacje. Dodał, że jest to m.in. kwestia zmiany 
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wskaźników, potrzeby rozwojowe czy potrzeby oświatowe. Zapytał czy 

Starostwo planuje zaangażować się w konsultacje, które dzisiaj trwają nad 

tym tematem. Zauważył, że temat jest dość poważny. Dodał, że teoretycznie 

ma to wejść 1 stycznia 2025 roku, co też zostało powiedziane m.in. na 

kongresie gospodarczym w Katowicach. Natomiast czy wejdzie, nie wie 

jednak może się okazać, że nastąpi dość duża zmiana, bo na przykład patrząc 

na projekty, które dzisiaj widać, to różnica w udziale PIT i CIT z 50 na 50 

może być 80 do 20 kosztem subwencji, więc jest to dość duża rewolucja 

jeżeli chodzi o budżet.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz  podziękował 

Wiceprzewodniczącemu Komisji Budżetu za ten głos. Stwierdził, że nie będzie 

dyskutował, gdzie hałda jest ważniejsza, czy w Radlinie, czy w Rydułtowach. 

Natomiast problem, o którym wspomniał Wiceprzewodniczący Pan Leszek 

Bednorz, proponuje wesprzeć działania powiatu wodzisławskiego na Forum 

Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. Dodał, że tam tworzone jest grono 

eksperckie. Następnie powiedział, że temat ten na pewno nie pozostanie 

odosobniony. Zauważył, że również bardzo dobre opinie i ekspertyzy są 

wykonywane przez Związek Miast Polskich, gdzie zapraszane jest grono 

specjalistów. Zauważył, że kwestia finansów samorządowych jest od 

dłuższego czasu poważnie rozchwiana. Dodał, że troszeczkę inaczej to 

wyglądało w samorządach gminnych, a inaczej w samorządach powiatowych, 

gdzie praktycznie wiele środków z góry jest znaczonych i one na zasadzie 

skrzynki pocztowej przechodzą na określone zadania. Samorząd ma większą 

pulę dochodów własnych, w związku z tym może prowadzić swoje zadanie 

rozwojowe. Niemniej jednak zgadza się z opinią Radnego Pana Leszka 

Bednorza, że trzeba te działania wzmóc i uczestniczyć w nich. Poinformował, 

że przy Śląskim Związku Gmin i Powiatów powoływane są komisje, gdzie są 

zapraszani merytoryczni pracownicy z poszczególnych urzędów. Dodał, że 

wypracowuje się tam pewne stanowiska, które następnie są wysyłane do 

odpowiednich gremiów. Powiedział, że temat jest ważny i istotny. Dodał, że 

ceni sobie to, że Radny docenia wagę tego tematu.  

 

Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że nie tylko Związek Gmin i 

Powiatów, ale przede wszystkim „my” działamy. Dodał, że nie mówi tyle 

o konsultacjach, ale o pewnych działaniach lobujących w kierunku budżetów 

powiatów, bo tak jak Przewodniczący Rady Powiatu wspomniał  dochody 

miast i gmin są trochę inne niż dochody powiatów. Wyjaśnił, że struktura tych 

dochodów jest trochę inna, ale „my” działamy w Związku Powiatów Polskich, 

typowo pod kątem budżetów i finansowania powiatów. Powiedział także, że 

śledzone są różnego rodzaju konsultacje i fora, natomiast z podjęciem działań 

trzeba będzie czekać i „będziemy” czekać do czasu podjęcia konkretnych 
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rozwiązań, konkretnych decyzji czy konkretnych ustaw zobowiązujących czy 

umożliwiających zmianę sposobu rozliczania czy formułowania budżetu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapoznał radnych 

z harmonogramem posiedzeń Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego w 

miesiącu czerwcu 2024 roku.  

 

Ad. 12 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 

Pan Tadeusz Chrószcz zamknął obrady II sesji Rady Powiatu 

Wodzisławskiego. 

Protokołowały: 

Dorota Haleš 

Patrycja Wolska  

 

Przewodniczący Rady 

Powiatu Wodzisławskiego 

 

Tadeusz Chrószcz 


